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Inleiding	  
Het organiseren van wijkconferenties is een relatieve nieuwe manier 
om direct contact te zoeken met wijkbewoners over onderwerpen 
die hun wijk raken. De input van wijkconferenties kan gebruikt 
worden voor tal van zaken, van de inrichting van een speeltuin tot 
aan de inpassing van een ringweg. Deze manier van participatie 
betrekt burgers op deze manier directer bij de inrichting van hun 
eigen leefomgeving en voegt daarom iets toe aan de huidige 
overlegstructuren. 	  
	  
Het plan in het kort	  
De fractie van D66 krijgt de nodige signalen van wijkbewoners dat 
er (te) veel overleggen zijn met en over de wijken en hun bewoners. 
Daarbij wordt soms uit het oog verloren wat er nodig is in een 
bepaalde wijk. Er wordt bijvoorbeeld teveel gekeken naar de 
structuur van de gemeentelijke organisatie of van de 
overlegorganen, in plaats van naar de behoefte van de wijk. Ook 
krijgt de fractie signalen dat wijkbewoners zich tegelijkertijd niet 
serieus genomen voelen, alsook dat ze zich niet vertegenwoordigd 
voelen door wijkteams en/of andere wijkvertegenwoordigers. 	  
	  
Daarom wil D66 dat vertegenwoordigers van de gemeente periodiek 
in gesprek gaan met bewoners zelf. Hoewel wijkvertegenwoordigers 
in de ogen van D66 zeker een positieve rol kunnen spelen als het 
gaat om de dialoog tussen gemeente en bewoners, blijft contact 
met de bewoners zelf een belangrijke voorwaarde voor het 
functioneren van de gemeente als bestuurslaag. Ook in een stad 
met bijna 200.000 inwoners. 	  
	  
Doel van de wijkconferentie	  
Doel van de wijkconferentie is om in overleg te gaan met de 
bewoners van een wijk, om zo samen te bepalen wat er nodig is in 
een wijk. Daarbij is het de bedoeling beter aan te sluiten bij de 
structuur van de wijk, met de verenigingen, 
samenwerkingsverbanden, etc, in plaats van te kijken naar de 
structuur van de gemeente. Tijdens de wijkconferentie kunnen 
bewoners met elkaar, hun wijkvertegenwoordigers, de instellingen 
in de wijk en de gemeente van standpunt wisselen over een van 
tevoren vastgesteld aantal thema’s die spelen in hun wijk. 	  
	  
De gemeente kan de input die ze tijdens de wijkconferentie 
ontvangt bijvoorbeeld gebruiken voor het opstellen van de 
wijkperspectieven. Ook kan het beleid van de gemeente op deze 
manier beter aansluiten op de wensen die in de wijk leven. 	  
	  



Het organiseren van wijkconferenties past ook in het streven om te 
komen tot een meer vraaggerichte overheid, waarbij op de schaal 
van de wijk gewerkt wordt.  	  
	  
Conferenties in andere steden: goede voorbeelden	  
Het organiseren van wijkconferenties is geen compleet nieuw idee. 
In andere steden zijn al de nodige goede ervaringen opgedaan met 
het organiseren van de conferenties en het verwerken van de input 
tot voor de bewoners tastbare resultaten. 	  
	  
Een voorbeeld dicht bij huis is te vinden in Leeuwarden.1 Daar 
organiseren wijkpanels (overlegorganen voor wijken) jaarlijkse 
conferenties waar panels verantwoording afleggen over het eigen 
beleid. Alle bewoners van de wijk worden hiervoor uitgenodigd, en 
bewoners grijpen de conferentie vaak aan om ook beleid van de 
gemeente en, bijvoorbeeld, corporaties, te bespreken. De 
conferentie kan hierbij leiden tot wijzigingen in het gevoerde beleid 
van de gemeente of van de verschillende instanties. In Leeuwarden 
is de wijkconferentie begonnen als initiatief van de gemeente. Later 
hebben de wijkpanels, als onderdeel van afspraken met de 
gemeente, zich verplicht elk jaar de organisatie van de 
wijkconferentie op zich te nemen. 	  
	  
Ook in Kerkrade worden wijkconferenties georganiseerd. Zo heeft 
de gemeente daar in overleg met de inwoners plannen gemaakt om 
Kerkrade-West duurzaam te herontwikkelen. Omdat het beleid 
samen wordt bedacht en vastgesteld voelen de bewoners van de 
wijk zich veel meer medeverantwoordelijk voor het slagen van de 
plannen. 	  
	  
Reacties wijkvertegenwoordigingen	  
De fractie van D66 heeft dit initiatiefvoorstel met 
wijkvertegenwoordigers gedeeld en hen om feedback gevraagd. 
Veel wijkvertegenwoordigers zijn positief: zij zien de wijkconferentie 
als een kans om de inwoners van hun wijk te betrekken bij en 
samen te werken aan de leefbaarheid van de wijk. De 
Schildersbuurt geeft daarbij aan hiertoe al initiatieven ontplooid te 
hebben, samen met de initiatiefgroep manifestatie Schilderswijk. 
Mede vanuit hun ervaring ondersteunen zij ons initiatief dan ook 
van harte. 	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
1	  Meer	  informatie	  over	  de	  wijkconferenties	  in	  Leeuwarden	  kunt	  u	  hier	  vinden:	  
http://www.google.nl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&ved=0CDEQFjAA&url=ht
tp%3A%2F%2Fkant.leeuwarden.nl%2Fris2%2Fdocumentoriginal.asp%3Foid%3DD257B589-‐
5F4C-‐4BFC-‐86B0-‐
C98F65C7225C&ei=DT9DUeTSMoiHPYv_gKgP&usg=AFQjCNEpHxttdUFYQO2FEy1OYfiu6_7PtA&
bvm=bv.43828540,d.ZWU	  



Tegelijkertijd geven wijkvertegenwoordigingen enkele belangrijke 
tips. Zo zien zij een mogelijk probleem als  “bewoners pas van zich 
laten horen als er problemen zijn”. Zolang men tevreden is neemt 
men vaak niet de moeite om naar een overleg te komen, zo geeft 
bijvoorbeeld de Bewonersorganisatie Oosterpoort aan. De fractie 
van D66 herkent en erkent dit mogelijke probleem: dit speelt 
natuurlijk niet alleen bij een wijkconferentie, maar bij allerlei 
vormen van burgerparticipatie. In Leeuwarden wordt dit 
ondervangen door de wijkconferentie te koppelen aan een 
presentatie of optreden van wijkbewoners, bijvoorbeeld van een 
lokale band. Op deze manier wordt er extra publiek getrokken en 
wordt het nuttige met het aangename gecombineerd.	  
	  
Huidige situatie in Groningen	  
Momenteel zijn er erg veel overlegstructuren in de Groninger wijken. 
Zeker de wijken die vallen onder het Nieuw Lokaal Akkoord hebben 
over het algemeen veel verschillende overlegorganen die tussen 
betrokken instellingen, gemeente, en bewoners in staan. 	  
	  
De overlegorganen hebben een belangrijke functie, en hebben een 
toegevoegde waarde. Het is voor veel zaken immers niet mogelijk 
om elke keer de bevolking te raadplegen. Veel bewoners hebben 
hier geen behoefte aan, of hebben er simpelweg de tijd niet voor. 	  
	  
Tegelijkertijd is een overschot aan wijkvertegenwoodigingen 
natuurlijk een probleem. In de praktijk komt het zelfs voor dat 
organisaties die in theorie dezelfde bewoners vertegenwoordigen 
andere standpunten innemen. Ook is het voor bewoners niet 
duidelijk wie hen op welk moment vertegenwoordigt. 	  
	  
	  
Voorstel D66	  
Het voorstel van D66 is erop gericht om een pilot te organiseren 
met een wijkconferentie, waarbij bewoners, wijkvertegenwoordigers, 
betrokken instanties en de gemeente met elkaar in gesprek gaan 
over actuele thema’s. Hoewel er veel positieve ervaringen zijn in 
andere steden is het belangrijk te testen of de wijkconferentie ook 
in Groningen een succes kan worden, om zo het risico te beperken 
dat er middelen verloren gaan. 	  
	  
De kosten voor een wijkconferentie kunnen gelukkig relatief laag 
zijn. Natuurlijk is er een locatie nodig waar de wijkconferentie 
gehouden kan worden. Ook is het aan te bevelen een (neutrale) 
gespreksleider aan te stellen. De thema’s voor de wijkconferentie 
kunnen worden bepaald aan de hand van enquêtes, via overleg met 
wijkorganisaties of op een andere manier. 	  
	  



D66 stelt voor om het College te belasten met de uitvoering van 
een pilot, waarbij in één of twee wijken getest wordt of de 
wijkconferentie ook in Groningen een goed middel is om co-creatie 
vorm te geven. Bij de pilot wil D66 het College graag vrij laten bij 
het kiezen van één of twee pilotwijken. Wel wil de fractie van D66 
graag als suggestie meegeven, bij de keuze voor twee wijken, om 
dan een wijk mét en een wijk zonder wijkperspectief te kiezen, 
zodat de resultaten goed met elkaar vergeleken kunnen worden.	  
	  
	  
Dictum	  
D66 stelt de raad voor, gezien het initiatiefvoorstel wijkconferenties, 
het College opdracht te geven:	  
	  
● een pilot op te zetten waarbij in een of twee wijken een 

wijkconferentie wordt georganiseerd	  
● daarbij ervaringen uit andere gemeenten te gebruiken bij het 

voorbereiden van de wijkconferentie(s)	  
● na afloop van de wijkconferentie(s) deze te evalueren met 

bewoners, wijkvertegenwoordigingen en betrokken instanties	  
● deze evaluatie te delen met de Gemeenteraad	  
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